
 
 

Referat af   
 

Bestyrelsesmøde i Strandkirkefællesskabet  
Tirsdag den 28. januar 2025 kl. 19.00 i Strandkirkens konfirmandstue 
 
Tilstede: Kristian Øhrstrøm, Carsten Wredstrøm, Camilla Blay Steiner, Jesper Johansen, Peter Bæk og Henrik Wessing. Nina Leinum (deltog i dele af 
punkt 5) 
 
 

 Hvad Emne 
 

Bilag 

1.  Beslutning Godkendelse af dagsorden 
Der blev foreslået to ekstra underpunkter under punkt 7 om Alpha Danmark og 
Mission Øst samt SafeHouse i Ghana. 
Dagsorden blev godkendt.  
 

 

2.  Beslutning Rapport fra administrator og forretningsudvalg 
Foreløbigt regnskab for 2024 blev gennemgået og det viser et overskud i 
størrelsesorden 60 tkr på trods af en række uddelinger sidst i 2024.  
 
Bestyrelsen godkendte forslag fra giverne og besluttede uddelinger herefter. 
Ligeledes blev en kollektliste med oversigt over indsamlede midler ved alle 
kollekter i 2024 fremlagt. 
 
Administrator fremlagde en giveroversigt, som viser en stigning i antallet af både 
paragraf 8 og paragraf 12 givere. Herudover er der ny rekord for det samlede 
giverbidrag i disse kategorier. Dette blev taget til efterretning. 
 
Evaluering af praksis for kollekter 2024. Kristian orienterede om den nuværende 
praksis. Der har været en dialog med menighedsrådet om praksis og der kan 
forventes nogle mindre ajourføringer. 
I samme anledning blev formål i kollektlisten for 2025 godkendt.  
 
I forbindelse med hussalget på Karlslunde Mosevej har der været et konkret 
underskrevet købstilbud. Desværre sprang køber alligevel fra. Der har siden været 
nye fremvisninger.  
 
Forretningsudvalget påtænker, som sædvanligt, at udsende breve til giverne i løbet 
af februar. Brevet indeholder oplysninger om bidrag i 2024 samt invitation til 
årsmøde d. 30. marts 2025. 
 
Bestyrelsen besluttede at uddele kr. 62.500 til Alpha Danmark 
 
Bestyrelsen besluttede at uddele kr. 105.000 til Kirke På Vej.  
Det bemærkes at denne beslutning først blev endelig vedtaget efter behandling af 
punkt 5. 
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3.  Beslutning Budget for 2025 
 
Det blev besluttet at tilføje Safe House Ghana til budgettet for 2025 med et beløb 
på kr. 20.000 
I relation hertil blev efterlyst en mere formaliseret skabelon for 
minimumsafrapportering samt retningslinjer for etablering af 
projekter/partnerskaber. Forretningsudvalget vil påtage sig at kvalificere dette 
forud for kommende bestyrelsesmøde(r) 
 
Kristian orienterede om historikken omkring økonomi og udvikling i egenkapital, 
herunder modtagelse af testamentariske gaver. I eet tilfælde har dette – grundet 
særlige sammentræf – resulteret i indkøb af fast ejendom.  
Der blev redegjort for hvorfor Strandkirkefællesskabet i dag har den egenkapital 
der er og forespurgt om denne udvikling og metodik er den som vi også ønsker at 

 
Bilag 3.1 
 
 



 
 

forfølge. Opbygning af egenkapital har ikke været et mål, men en konsekvens at 
nogle begivenheder. Herudover er holdningen at alle midler skal arbejde, men at 
dette skal forstås bredt idet et finansielt afkast skaber midler til gode projekter.  
Bestyrelsen konkluderer at vi har en sund strategi og praksis f.s.v.a. udviklingen i 
egenkapital.  

  
4.  Beslutning Årsmøde 2025 den 30. marts 2025 

Det besluttes – efter indstilling fra Kristian og Peter – at fortsætte formatet fra 
sidste år med en givergudstjeneste og et kortere efterfølgende årsmøde.  
 
Forslag til indkaldelse blev gennemgået og godkendt. Herudover blev checklisten 
gennemgået inkl. forslag til bestyrelsens kandidater til dirigent og referent.  
 
Der udarbejdes i lighed med tidligere år en årsrapport og i den anledning fremlagde 
Kristian en liste over de mange bidragydere til årsrapporten. Der er imponerende 
mange bidragere og der skal lyde en tak til koordinatorer, ambassadører og 
projektejere.  
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5.  Beslutning Kirke På Vej 
Nina Leinum deltog i orienteringsdelsen af dette punkt  
 
Nina informerede om Kirke På Vej (KPV). KPV vil også fremover forfølge den samme 
metodologi med baser og eksperimenter, som har været anvendt i Roskilde stift og 
nationalt/digital i en årrække. I den senere tid har Rodfæstet (åndeligt fællesskab 
for præster) været en succes, idet mange præster kan opleve at være ret ensomme 
i deres tjeneste. Fokus på præster er valgt, da det giver mulighed for at etablere 
ringe i vandet. Nina er gået fra fuld til halv tid grundet ændringer i stiftets ledelse.  
Der blev spurgt til multipliciteten af konceptet. Det er dog erfaringen at det er i 
medvandringen og omsætningen i praksisser der er mere afgørende end selve 
konceptet. På den måde minder KPV en del om ASSI.  
Der er kommet en god aktiv bestyrelse bag KPV med mange kompetencer i forhold 
til frivillig-arbejde. 
 
Nina deltog ikke i følgende beslutningspunkt.  
Det blev besluttet at imødekomme ansøgning og give tilsagn på kr. 210.000 per år i 
5 år.  
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6.  Beslutning Indkomne forslag 
Der er modtaget ansøgning og budget for Rangpuri Slum projektet for en treårig 
periode.  
Budgettet i ansøgningen er af en størrelse, hvor det er relevant at inddrage andre 
bidragydere fra ASSI netværket.  
Endelig beslutning foretages på bestyrelsesmødet i marts.  
 
Det blev besluttet at støtte Cuba projektet med en generator, som kan erhverves 
lokalt i Cuba. Godkendt kr. 7500 
 
Siden sidste møde er der godkendt følgende: 

- Ekstraordinær gave på kr. 30.000 til Dansk Oase (2024) 
- Ekstraordinær gave på kr. 30.000 til Sat7 (2024) 
- Ekstraordinær gave på kr. 30.000 til AlphaDanmark (2024) 
- Diverse til Cuba kr. 15.000 (2025) 

 

 
 
 

7.  Orientering Meddelelser – siden sidst ved alle 
a) Ungdomsarbejdet ved Peter  

Julie er blevet ansat i ungdomsarbejdet fra december 2024. Det bemærkes at 
lønning af ungdomsmedarbejder fra 2025 er overgået til ligningsmidlerne. 

b) Mediacellen og Bogsalget ved Bo/Kristian 
Bo er tilfreds med den nuværende metodik med operativ håndtering fra 
Jylland.  
Hanne Ramstedt har ønsket at stoppe og der arbejdes med at finde en afløser. 

c) Cuba ved Camilla 

 



 
 

Alex Blom og Fred Brubacher rejser til Cuba i februar en uge for at 
vedligeholde partnerskabet. De sidste detaljer om programmet er ved at blive 
fastlagt. Der vil være en ”Rejsen til Cuba” i marts.  

d) ASSI ved Kristian 
Julekollekten var en stor succes. 

e) Nyt fra menighedsrådet ved Carsten 
Intet at bemærke. 

f) Nigeria ved Kristian 
Der har været foretaget vandboringer og brøndbygning ved 
sundhedsklinikken. 

g) Nyt fra præsterne ved Peter 
Peter orienterede om Diakoniens dag i 2025 og at Strandkirkefællesskabet i 
2026 muligvis kan spille en tydeligere rolle.  

h) Mercy Outreach ved Kristian 
Der har været udfordringer hos Mercy Outreach med at overføre penge til 
Myanmar. Mercy Outreach har støtteværdigt arbejde i Kina og Nepal. 

i) Safe House ved Camilla 
Camilla har påtaget sig ambassadørrollen for Safe House i Ghana- projektet. 

j) Alpha Danmark og Mission Øst ved Jesper 
Der er i Alpha Danmark kommet en investor bag til at understøtte drift således 
at midler fra Strandkirkefællesskabet i høj grad er frigivet til udvikling. 
Der er snart generalforsamling og der forudses kampvalg.  
Ang. Mission Øst er der ultimo januar et møde mellem Jesper, Søren Hartig og 
Betina (Generalsekretær i MØ) 
 

8.   Eventuelt 
Intet at bemærke  

 

 


